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ZAPISNIK 

 

5.  sjednice Senata Sveučilišta u Zagrebu u 343. akademskoj godini (2011./2012.) održane u 
utorak 13. prosinca 2011. s početkom u 15,00 sati u Auli Rektorata Sveučilišta u Zagrebu, 
Trg maršala Tita 14. 

 

1. Prof.dr.sc. Aleksa Bjeliš, rektor 

- Prof.dr.sc. Bojan  Baletić, prorektor za prostorni razvoj i međuinstitucijsku suradnju 

- Prof.dr.sc. Ksenija Turković, prorektorica za prava pitanja i međunarodnu suradnju 

- Prof.dr.sc. Blaženka Divjak, prorektorica za studente i studije 

- Prof. dr. sc. Vesna Vašiček, prorektorica za poslovanje 

 

Zaposlenici u znanstveno-nastavnim i umjetničko-nastavnim zvanjima 
2. Prof. dr. sc. Lajoš Žager, Ekonomski fakultet – predsjednik Vijeća društveno-humanističkog 
područja 

3. Prof. dr. sc. Irena Cajner Mraović – zamjenica predsjednika Vijeća društveno-humanističkog 
područja  

4.Prof.dr.sc. Mirko Orlić, Prirodoslovno-matematički fakultet – predsjednik Vijeća 
prirodoslovnog područja 

5. Prof.dr.sc. Zdravko Kapović, Geodetski fakultet –  predsjednik Vijeća tehničkog područja  

6. Prof.dr.sc. Edi Maletić, Agronomski fakultet – predsjednik Vijeća biotehničkog područja 

7. Prof.dr.sc. Karmela Barišić, Farmaceutsko-biokemijski fakultet 

8. Prof.dr.sc. Nada Čikeš, Medicinski fakultet 

9. Prof.dr.sc. Davor Ježek, Medicinski fakultet 

10. Prof.dr.sc. Dragutin Komar, Stomatološki fakultet 

11. Prof.dr.sc. Tomislav Dobranić, Veterinarski fakultet 

12. Prof.dr.sc. Dražen Matičić, Veterinarski fakultet 

13. Prof.dr.sc. Davor Romić, Agronomski fakultet 

14. Prof.dr.sc Mihaela Britvec, Agronomski fakultet 

15. Prof.dr.sc. Mirjana Hruškar, Prehrambeno-biotehnološki fakultet 

16. Prof.dr.sc. Milan Oršanić, Šumarski fakultet  

17. Prof.dr.sc. Ljiljana Mikšaj Todorović, Edukacijsko-rehabilitacijski fakultet 

18. Prof.dr.sc. Tonći Lazibat, Ekonomski fakultet 

19. Prof.dr.sc. Nataša Erjavec, Ekonomski fakultet 

20. Prof.dr.sc. Diana Šimić, Fakultet organizacije i informatike 

21. Doc.dr.sc. Goran Čular, Fakultet političkih znanosti 

22. Prof.dr.sc Igor Jukić, Kineziološki fakultet 

23. Prof.dr.sc. Zoran Parać, Pravni fakultet 

24. Prof.dr.sc. Vladimir Šimović, Učiteljski fakultet 

25. Prof.dr.sc. Damir Boras, Filozofski fakultet 

26. Prof.dr.sc. Borislav Grgin, Filozofski fakultet 

27. Prof.dr.sc. Marko Tadić, Filozofski fakultet 
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28. Prof.dr.sc. Miljenko Jurković, Filozofski fakultet 

29. Prof. dr. sc. Josip Oslić, Katolički bogoslovni fakultet 

30. Prof. dr. sc. Zvonimir Čuljak, Hrvatski studiji 

31. Prof.dr.sc. Amir Hamzić, Prirodoslovno-matematički fakultet 

32. Prof.dr.sc. Nikola Sarapa, Prirodoslovno-matematički fakultet 

33. Prof.dr.sc. Hrvoj Vančik, Prirodoslovno-matematički fakultet 

34. Prof.dr.sc. Boris Koružnjak, Arhitektonski fakultet  

35. Prof.dr.sc. Nedjeljko Perić, Fakultet elektrotehnike i računarstva 

36. Prof.dr.sc. Stanislav Kurajica, Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije 

37. Prof.dr.sc. Zdravko Virag, Fakultet strojarstva i brodogradnje 

38. Prof.dr.sc. Tanja Jurčević Lulić, Fakultet strojarstva i brodogradnje  

39. Prof.dr.sc. Ernest Bazijanac, Fakultet prometnih znanosti  

40. Prof.dr.sc. Vesna Dragčević, Građevinski fakultet 

41. Prof.dr.sc. Miodrag Roić, Geodetski fakultet  

42. Prof.dr.sc. Josip Mesec, Geotehnički fakultet 

43. Prof.dr.sc Diana Milčić, Grafički fakultet 

44. Prof. dr. sc. Faruk Unkić, Metalurški fakultet 

45. Prof.dr.sc. Biljana Kovačević Zelić, Rudarsko-geološko-naftni fakultet 

46. Prof.dr.sc. Dubravko Rogale, Tekstilno-tehnološki fakultet 

47. Izv. prof. Marina Novak, Muzička akademija 

48. Red. prof. Enes Midžić, Akademija dramske umjetnosti 

49. Izv. prof. Vera Turković, Akademija likovnih umjetnosti 

 

Predstavnici nastavnih i suradničkih zvanja 

50. Ivan Čanjevac, Prirodoslovno-matematički fakultet 

 

Predstavnici studenata preddiplomskog i diplomskog studija  
51. Marko Jurić, Pravni fakultet 

 

Ostali prisutni 

 - Prof. dr. sc. Ivan Šestak, dekan Filozofskog fakulteta Družbe Isusove 

 - Doc. dr. sc. Vesnica Garašić, NSZVO  

- Prof. dr. sc. Zoran Bekić, ravnatelj Srce-a 

 

Iz stručne službe Rektorata   
- Olga Šarlog Bavoljak, dipl. iur., akademska tajnica 

- Melani Vukmirica, dipl. iur., pomoćnica rektora za pravna pitanja- Jelena Đuran, dipl. iur., Ured 
za akademske poslove 

- Vesna Sedlar, Ured za akademske poslove 

- Tamara Dagen, glasnogovornica 
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*** 

Rektor, prof. dr. sc. Aleksa Bjeliš otvorio je 5. sjednicu Senata u 343. akademskoj godini 
(2011./2012.),  pozdravio sve prisutne i predložio manju izmjenu dnevnog reda odnosno da se 
unutar točke 1) Izvršenje zaključaka raspravi o pitanju upisa na diplomski studij na Fakultetu 
političkih znanosti.       

 Potom je dnevni red jednoglasno prihvaćen. 

Dnevni red: 

1) Izvršenje zaključaka i prihvaćanje zapisnika s 4. sjednice Senata u 343. akademskoj 
godini (2011./2012.) održane 22. studenoga 2011. 

2) Izbori u zvanja 

   a) Potvrda izbora u zvanje redovitog profesora trajno   

    b) Potvrda izbora u zvanje redovitog profesora na vrijeme od pet godina 

 3) Periodično izvješće Odbora za upravljanje kvalitetom o izmjenama i dopunama 
studijskih programa 20% 

4) Vanjska neovisna periodična prosudba sustava osiguravanja kvalitete na Sveučilištu u 
Zagrebu i tematsko vrednovanje uvjeta izvođenja studijskih programa   

5) Pokretanje postupka stjecanja doktorata znanosti  

6) Sveučilišno-nastavna literatura 

7) Izvješće Povjerenstva za provedbu mjera za poboljšanje rada Fakulteta prometnih 
znanosti 

8) Izvješće sa sjednice Odbora za statutarna pitanja Sveučilišta u Zagrebu 

9)Davanje suglasnosti na programe pristupnika za dekana Učiteljskog fakulteta  Sveučilišta 
u Zagrebu 

10) Financijska pitanja  

11) Izvješće o radu ravnateljice Poslijediplomskog središta Dubrovnik  

12) Ostalo 

*** 
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1) Izvršenje zaključaka i prihvaćanje zapisnika s 4. sjednice Senata u 343. 
akademskoj godini (2011./2012.) održane 22. studenoga 2011. 

Prof. dr. sc. Blaženka Divjak, prorektorica za studente i studije izvijestila je Senat o upozorenju 
dekanu Fakulteta političkih znanosti, prof. dr. sc. Nenadu Zakošeku i Fakultetskom vijeću, jer je 
donijelo, a dekan proveo odluku koja nije u skladu s odredbama članka 21. stavak 1. točka 19. i 
članka 55. stavak 1. Statuta Sveučilišta u Zagrebu, iznoseći činjenice kako slijedi. Prema Statutu, 
Senat Sveučilišta u Zagrebu donosi upisne kvote na prijedlog sastavnica i onda se temeljem 
zajedničkog natječaja koji se raspisuje odlukom Senata provode upisi. Naime, prodekani 
Fakulteta političkih znanosti doc. dr. sc. Berto Šelaj i doc. dr. sc. Goran Čular, izvijestili su 
Rektorski kolegij u širem sastavu na sastanku održanom 24. listopada o situaciji vezano uz 
neupisane studente u I. godinu diplomskih studija na Fakultetu zbog neispunjavanja kriterija 
upisa koji se odnose na prosjek ocjena. Tom se prilikom u raspravi izrijekom upozorilo kako 
nema osnove da Fakultet dodatno odobrava povećanje upisnih kvota, a posebno da mijenja 
natječajne uvjete jer je protuzakonito upisivati kandidate s različitim uvjetima unutar istog 
natječaja. Usprkos upozorenju, Fakultetsko vijeće donijelo je 27. listopada 2011. odluku o 
povećanju upisne kvote i promjeni uvjeta natječaja te su temeljem toga studenti upisani u I. 
godinu diplomskih studija više od mjesec dana nakon početka nastave (ukupno 17 studenata 
politologije i 44 studenta novinarstva, pri čemu nije premašena upisna kvota na studiju 
politologije, a na studiju novinarstva upisano je 37 studenata više od odobrene kvote), a da nije 
pravovremeno od Senata zatražena potvrda povećanja upisne kvote. Zahtjev za povećanjem iste, 
poslan je dva sata prije početka sjednice Senata, 8. studenoga 2011., s tim da u spomenutom 
zahtjevu nije navedeno da je Fakultet u tom trenutku već proveo upis dodanih studenata na 
diplomske studije. Informacija o realizaciji dodatnih upisa dobivena je posrednim putem, kao 
očitovanje koje je Fakultet poslao Vladi RH te je temeljem iste, prorektorica Divjak dopisom od 
12. studenoga 2011. upozorila dekana na napravljene nepravilnosti. U navedenom dopisu, 
istaknuto je sljedeće:  

• odluka o povećanju upisnih kvota u nadležnosti je Senata Sveučilišta u Zagrebu; 

• ne mogu se mijenjati upisni kriteriji unutar istog natječaja za upis studenata; 

• akademski je neopravdano upisivati studente nekoliko tjedana nakon početka semestra. 

Dekan Zakošek reagirao je dopisom od 2. prosinca 2011. temeljem kojega je tražio od rektora 
razrješenje postojećeg stanja. Takvo postupanje nije bilo u skladu s principima akademske 
komunikacije jer je, osim, nezakonitog postupanja, došlo do prešućivanja informacija i tendencije 
prebacivanja odgovornosti na rektora i Senat Sveučilišta. Sukladno navedenom, rektor je 
upozorio da će u slučaju ponavljanja ovakve ili slične situacije biti dužan primijeniti odredbe 
članka 39. stavak 4. i 5. Statuta Sveučilišta u Zagrebu. 

Potom je otvorena rasprava. Za riječ se javio prodekan Čular, koji je ispričao dekana zbog 
nedolaska na današnju sjednicu, s obzirom da je isti na službenom putu u Ljubljani te objasnio 
okolnosti spomenutog slučaja. Na temelju uvjeta natječaja za upis na diplomske studije 
politologije i novinarstva, kojima je uz završeni preddiplomski studij i stečen odgovarajući broj 
ECTS bodova zahtijevan i prosjek ocjena od najmanje 3,0 te na temelju upisnih kvota koje je 
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odobrio Senat, jedan dio završenih studenata politologije i novinarstva nije mogao upisati 
diplomski studij. Skupina, ovim okolnostima pogođenih studenata, organizirala je posljedično 
javnu kampanju kojom se vršio pritisak na upravu i nastavnike Fakulteta, Sveučilište, 
Ministarstvo i Vladu u namjeri da se promijene uvjeti i omogući njihov upis. Fakultetsko vijeće je 
na temelju zahtjeva Studentskog zbora donijelo odluku o promjeni uvjeta i kvote upisa. Činjenica 
da je i u prethodne dvije akademske godine naknadno povećana upisna kvota dobivala suglasnost 
Senata, vjerojatno je pridonijela ovakvoj odluci Fakultetskog vijeća. Slijedom odluke 
Fakultetskog vijeća, a imajući na umu poodmaklo vrijeme i iskustvo ranijih godina kad je Senat 
naknadno odobravao povećanje upisnih kvota na diplomskim studijima, dekan je svojom 
odlukom omogućio upis ovih studenata, kazao je prodekan, ističući neslaganje s činjenicom da je 
došlo do prešućivanja informacija i prebacivanja odgovornosti na rektora, s obzirom na to da je 
jasno rečeno da novoupisani studenti neće biti iskazani niti sufinancirani od strane Ministarstva, 
niti bi se tim studentima naplaćivala školarina - navedeno bi bilo učinjeno, samo u slučaju da 
Senat post festum potvrdi  odluku o povećanju upisnih kvota, zaključio je prodekan Čular. 

Ne samo da je povećana upisna kvota, nego je ukinut i prosjek ocjena od 3,0 kao kriterij, što nije 
prvi puta da radimo presedane i to negativne, odričući se vlastitih načela radi promoviranja „loših 
studenata“, kazao je profesor Vančik. 

Budući da više nije bilo priloga raspravi, Senat je uz 1 glas protiv i 6 suzdržanih donio 
sljedeću  

ODLUKU 

1. Senat daje suglasnost na povećanje upisne kvote na studiju Novinarstva za 37 studenata. 

2. Za naknadno upisane studente, Fakultet će snositi troškove studiranja, budući da je upisna 
kvota koju je potvrdio Senat, nezakonito premašena odnosno isti neće biti uključeni u 
ugovore između Ministarstva znanosti, obrazovanja i športa i Sveučilišta u Zagrebu 
vezano uz pokriće školarina. 

� Senat je jednoglasno prihvatio zapisnik 4. sjednice održane 22. studenoga 2011. 
godine. 

 

2) Izbori u zvanja 

O prijedlozima Povjerenstva za utvrđivanje kriterija i potvrde izbora u zvanja, Senat je izvijestila  
prorektorica Divjak. 

a) Potvrđivanje izbora  u znanstveno-nastavno/umjetničko-nastavno zvanje redovitoga profesora 
– trajno:      
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R
db
r. 

Ur. broj Ime Prezime Datum 
zadnjeg izbora  

Datum 
raspisivanja 
natječaja 

Br. 
Uvjeti 
Rektor. 
zbora 

Visoko 
učilište 

Znan./umj
područje 

Znan./umj. polje 

1. 640-03/11 

-07/188 

 

dr. sc. Sanja VAROŠANEC 14.11.2006. 31.08.2011. 8/12 Prirodoslovno
-matematički 
fakultet 

prirodne 
znanosti 

matematika/mat
ematička 
analiza 

2. 640-03/11 

-07/189 

 

dr. sc. Juraj ŠIFTAR 18.04.2006. 13.07.2011. 6/12 Prirodoslovno
-matematički 
fakultet 

prirodne 
znanosti 

matematika/geo
metrija i 
topologija 

3. 640-03/11 

-07/172 

 

dr. sc. Mario  ESSERT 11.07.2006. 28.02.2011. 8/12 Fakultet 
strojarstva i 
brodogradnje 

tehničke 
znanosti 

računarstvo/obr
ada informacija 

4. 640-03/11 

-07/194 

 

dr. sc. Hrvoje TURKULIN 13.06.2006. 18.07.2011. 9/12 Šumarski 
fakultet 

biotehničk
e znanosti 

drvna 
tehnologija/drvn
o tehnološki 
procesi 

5. 640-03/11 

-07/163 

 

dr. sc. Damir BORAS 12.12.2006. 29.06.2011. 10/12 Filozofski 
fakultet 

društvene 
znanosti 

informacijske i 
komunikacijske 
znanosti/inform
acijski sustavi i 
informatologija 

6. 640-03/11 

-07/168 

 

dr. sc. 
Vladimir 

MATELJAN 12.12.2006. 29.06.2011. 9/12 Filozofski 
fakultet 

društvene 
znanosti 

informacijske i 
komunikacijske 
znanosti/inform
acijski sustavi i 
informatologija 

7. 640-03/11 

-07/177 

 

dr. sc. 
Borislav 

PAVLOVSKI 21.03.2006. 15.11.2010. 9/12 Filozofski 
fakultet 

humanisti
čke 
znanosti 

filologija/slavist
ika 

 

Prijedlozi su jednoglasno potvrđeni. 

 

b) Potvrđivanje izbora  u znanstveno-nastavno/umjetničko-nastavno zvanje redovitoga profesora 

– na vrijeme  od (5) pet godina: 

R
d 

br. 

Ur. broj Ime Prezime Datum 
zadnjeg izbora   

Datum 
raspisivanja 
natječaja 

Br. 
Uvjeti 
Rektor. 
zbora 

Visoko 
učilište 

Znan./umj. 
područje 

Znan./umj. 
polje 

1. 640-03/11-
07/186  

dr. sc. 
Amon 

ILAKOVAC 23.10.2003. 
reizbor: 
15.07.2008. 

11.03.2011. 5/8 Prirodoslovno
-matematički 
fakultet 

prirodne 
znanosti 

fizika/fizika 
elementarnih 
čestica i polja 
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2. 640-03/11-
07/179  

dr. sc. 
Mario 

OSVIN 
PAVČEVIĆ 

15.12.2004. 

reizbor: 
26.01.2010. 

10.01.2011. 5/8 Fakultet 
elektrotehnike 
i računarstva 

prirodne 
znanosti 

matematika/di
skretna i 
kombinatorna 
matematika 

3. 640-03/11-
07/190  

dr. sc. 
Boško 

LUGOVIĆ 26.06.2002. 
reizbor: 
15.07.2008. 

30.09.2011. 7/8 Rudarsko-
geološko-
naftni fakultet 

prirodne 
znanosti 

geologija/min
eralogija i 
petrologija 

4. 640-03/11-
07/180 

dr. sc. 
Dražen 

BEGIĆ 15.01.2007. 07.09.2011. 6/8 Medicinski 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

kliničke 
medicinske 
znanosti/psihij
atrija 

5. 640-03/11-
07/181 

dr. sc. 
Nikica  

CAR 20.02.2006. 10.11.2010. 7/8 Medicinski 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

kliničke 
medicinske 
znanosti/inter
na medicina 

6. 640-03/11-
07/182 

dr. sc. 
Nives 

PEĆINA-
ŠLAUS 

15.01.2007. 07.09.2011. 6/8 Medicinski 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

temeljne 
medicinske 
znanosti/genet
ika, genomika 
i proteomika 
čovjeka  

7. 640-03/11-
07/183 

dr. sc. 
Jadranka 

SERTIĆ 17.07.2006. 13.06.2011. 6/8 Medicinski 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

kliničke 
medicinske 
znanosti/klinič
ka biokemija 

8. 640-03/11-
07/185 

dr. sc. 
Damir 

VRBANEC 13.07.2004. 12.01.2011. 6/8 Medicinski 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

kliničke 
medicinske 
znanosti/patof
iziologija 

9. 640-03/11-
07/197 

dr. sc. 
Silvana 

KRMEK 19.02.2007. 06.10.2011. 4/8 Stomatološki 
fakultet 

biomedicina 
i zdravstvo 

dentalna 
medicina/endo
doncija i 
restaurativna 
dentalna 
medicina 

10. 640-03/11-
07/160 

dr. sc. 
Anamarija  

JAZBEC 21.05.2008. 18.07.2011. 6/8 Šumarski 
fakultet 

biotehničke 
znanosti 

šumarstvo/ure
đivanje šuma 

11. 640-03/11-
07/175 

dr. sc. 
Zrinjka 

PERUŠKO 13.04.2006. 28.10.2010. 7/8 Fakultet 
političkih 
znanosti 

društvene 
znanosti 

sociologija/po
sebne 
sociologije 

12. 640-03/11-
07/191 

dr. sc. 
Renata 

MARINKOVIĆ 02.11.2006. 02.03.2011. 6/8 Filozofski 
fakultet 

društvene 
znanosti 

pedagogija/sis
tematska 
pedagogija 

13. 640-03/11-
07/199 

dr. sc. 
Tatjana 

JUKIĆ 
GREGURIĆ 

13.04.2006. 14.01.2011. 5/8 Filozofski 
fakultet 

humanističk
e znanosti 

filologija/angl
istika 
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Budući da u obrazloženju dekana Šumarskog fakulteta vezano uz prijevremene izbore stoji da je 
kandidatkinja Anamarija Jazbec osobno zatražila pokretanje postupka za prijevremeni izbor u 
više zvanje odnosno znanstveno-nastavno zvanje redovitog profesora, dekan Hamzić komentirao 
je kako navedeno nije uobičajen akademski pristup. Dekan Oršanić potvrdio je da je spomenuta 
kandidatkinja podnijela molbu za pokretanje postupka prijevremenog izbora te da je Fakultetsko 
vijeće istu i podržao tj smatrao opravdanom. Profesor Grgin pojašnjava kako postupak za 
stjecanje znanstveno-nastavnog zvanja može pokrenuti osoba koja smatra da ispunjava uvjete za 
izbor u određeno znanstveno-nastavno zvanje na način da podnese molbu instituciji koja je za to 
nadležna i koja odlučuje da li će raspisati natječaj ili ne. Dakle, kandidat može sam pokrenuti 
inicijativu, preuzimajući rizik da ne prođe na natječaju. Rektor Bjeliš izjavljuje kako postoje 
razne prakse na pojedinim fakultetima koje bi bilo dobro usuglasiti. Profesor Jurković ističe 
kako su prakse različite. Naime, neki fakulteti djeluju po bazičnim zakonskim propisima od 
razmaka od 5 godina, dok na nekim, čim se steknu minimalni uvjeti odlaska u više zvanje, 
pokreće se postupak. To je postala relativno masovna pojava, od kada su najavljene promjene u 
uvjetima za izbore, zaključuje profesor Jurković. 

� Senat je uz 2 suzdržana glasa potvrdio gore navedene prijedloge za izbor u 
znanstveno-nastavno zvanje redovitog profesora na vrijeme od 5 godina. 

 

3) Periodično izvješće Odbora za upravljanje kvalitetom o izmjenama i dopunama 
studijskih programa 20% 

Prorektorica Divjak iznosi da je priloženo izvješće zapravo informacija o tome koliko je 
studijskih programa promijenjeno u proteklih godinu dana, naglašavajući kako je nekoliko 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu osuvremenilo svoje studijske programe u ovim manjim 
izmjenama, redom kako slijedi:  

• Prirodoslovno-matematički fakultet (Odluka FV od 29. travnja 2010. i 31. svibnja 
2010.): 

- preddiplomski studijski programi: Geologija, Biologija, istraživački studij Geofizika, Kemija, 
Znanosti o okolišu, Molekularna biologija 

- diplomski studijski programi: istraživački studij Fizika-Geofizika, Financijske i poslovne 
matematike, Matematička statistika, Teorijska matematika, Primijenjena matematika, Kemije –
istraživački smjer, Kemije – nastavnički smjer, Znanosti o okolišu, Geologija, Geologija zaštite 
okoliša, Ekologija i zaštita prirode, Eksperimentalna biologija, Molekularna biologija 

- integrirani preddiplomski i diplomski studijski program: Biologija i kemija- smjer nastavnički, 
istraživački studij Fizike, nastavnički studij Fizike, nastavnički studij Fizike i informatike 

• Grafički fakultet (Odluka FV sa 9. i 11. sjednice 2010.) : 

- preddiplomski studijski programi: Grafička tehnologija, Grafička tehnologija, smjer 
Tehničkotehnološki, Grafička tehnologija, smjer Dizajn grafičkih proizvoda 

• Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije (Odluka FV sa 135. sjednice održane 28. 
rujna 2009.): 

- preddiplomski studijski programi: Kemijsko inženjerstvo, Kemija i inženjerstvo materijala, 

Ekoinženjerstvo i Primijenjena kemija 
• Rudarsko-geološko-naftni fakultet (Odluka FV sa 9. sjednice održane 16. srpnja 

2010.): 
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- preddiplomski studijski programi: Geološko inženjerstvo, Naftno rudarstvo 

- diplomski studijski programi: Geologija; smjer: Geologija mineralnih sirovina i geofizička 

istraživanja, Geološko inženjerstvo; smjer: Hidrogeologija i inženjerska geologija, Geologija 
okoliša, Naftno rudarstvo; smjer: Opće naftno rudarstvo, Rudarstvo; smjerovi: Geotehnika, 
Rudarstvo, Zbrinjavanje i odlaganje otpada 

• Stomatološki fakultet (Odluka FV sa sjednice održane 25. veljače 2010.): 

- integrirani preddiplomski i diplomski studijski program: Dentalna medicina 
• Veterinarski fakultet (Odluka FV sa sjednice održane 16. lipnja 2010.): 

- integrirani preddiplomski i diplomski studijski program: Veterinarska medicina 
• Veterinarski fakultet (Odluka FV sa sjednice održane 20. svibnja 2010.): 

- integrirani preddiplomski i diplomski studijski program: Veterinarska medicina 
• Šumarski fakultet (Odluka FV sa 8. sjednice održane 4. lipnja 2009.): 

- preddiplomski studijski program Urbano šumarstvo, zaštita prirode i okoliša 

- diplomski studijski program Urbano šumarstvo, zaštita prirode i okoliša 
• Šumarski fakultet (Odluka FV sa 9. sjednice održane 29. lipnja 2010.): 

- preddiplomski studijski programi: Šumarstvo, Urbano šumarstvo, zaštita prirode i okoliša 

- diplomski studijski programi: Šumarstvo smjer: Uzgajanje i uređivanje šuma s lovnim 

gospodarenjem, Šumarstvo smjer: Tehnika, tehnologija i management u šumarstvu i Urbano 

šumarstvo, zaštita prirode i okoliša 
• Edukacijsko-rehabilitacijski fakultet (Odluka FV sa 3. sjednici održanoj 22. prosinca 

2009.): 

- preddiplomski studijski programi: Socijalna pedagogija, Rehabilitacija, Logopedija 

- diplomski studijski programi: Socijalna pedagogija, Edukacijska rehabilitacija, Logopedija 
• Muzička akademija (Odluka AV sa 7. sjednice održane 8. travnja 2009.): 

- preddiplomski studijski programi: Orgulje, Klavir, Čembalo, Muzikologija 

- diplomski studijski programi: Orgulje, Klavir, Čembalo, Muzikologija 
• Muzička akademija (Odluka AV sa sjednice održane 13. srpnja 2009.): 

- na preddiplomske i diplomske studijske programe uvođenje novog izbornog predmeta Komorni 
zbor 

• Akademija dramske umjetnosti (Odluka AV sa sjednice održane 25. svibnja 2010.): 

- preddiplomski studijski programi: Dramaturgija, Filmska i TV režija, Montaža, Snimanje, 
Kazališna režija i radiofonija, Produkcija i Gluma 

- diplomski studijski programi: Dramaturgija, Filmska i TV režija, Montaža, Snimanje, Kazališna 
režija i radio. 

 

Vezano uz prijedloge novih studijskih programa, prorektorica je istaknula jedan problem s kojim 
se Odbor za upravljanje kvalitetom često susreće, a to je problem prihvaćanja integriranih 
preddiplomskih i diplomskih studija. Naime, radi se o problemu o kojem će Senat morati jasno 
izreći svoj stav u budućnosti i na taj način Odboru dati određene preporuke, kako bi isti 
kvalitetnije obavljao svoje zadaće. Upravo je na tu temu održan Okrugli stol, pri čemu je domaćin 
bilo Sveučilište u Zagrebu, a organizator Hrvatska stručna skupina za bolonjski proces (izvješće 
će biti dostavljeno članovima Senata). 
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4) Vanjska neovisna periodična prosudba sustava osiguravanja kvalitete na 
Sveučilištu u Zagrebu i tematsko vrednovanje uvjeta izvođenja studijskih programa   

Prorektorica Divjak izvijestila je Senat o dopisu upućenom od strane Agencije za znanost i 
visoko obrazovanje. Naime, Sveučilište u Zagrebu obuhvaćeno je planom vanjske neovisne 
periodične prosudbe sustava osiguranja kvalitete visokih učilišta u 2012. godini te su s tim u vezi 
predloženi termini posjeta Povjerenstva u razdoblju od 6. do 9. studenoga 2012. godine, kao i 
popis dokumentacije koju Sveučilište treba dostaviti najkasnije 2 mjeseca prije posjeta 
Povjerenstva. Ono što je prvi korak jest, da se nakon analize i razgovora s predstavnicima 
Agencije procijeni jesu li predloženi datumi prihvatljivi odnosno da li ćemo morati s obzirom na 
količinu dokumentacije koju treba pripremiti, kao i postupaka koji se u međuvremenu trebaju 
provesti, zatražiti odgodu posjete. Stoga je važno da Senat s navedenim bude upoznat i da 
očekuje određene dokumente, procese i rasprave na ovu temu, kazala je prorektorica. Inače, 
Agencija provodi 3 vrste vrednovanja: reakreditaciju, tematsko vrednovanje te vanjsko 
vrednovanje sustava osiguranja kvalitete. Imamo situaciju da se sve tri vrste vrednovanja provode 
na Sveučilištu u Zagrebu, ali na različitim razinama. Nakon što smo imali reakreditaciju na 3 
fakulteta u prvom krugu, sada ulaze tehnički fakulteti. S tim u vezi, dobili smo također i obavijest 
o tematskom vrednovanju - odnosi se na uvjete uvođenja studijskih programa osnovanih 
odlukama Senata javnih sveučilišta u postupku samoakreditacije. Dakle, sve ono što je Senat 
dopustio od stupanja na snagu Zakona o osiguranju kvalitete u znanosti i visokom obrazovanju i 
Pravilnika o sadržaju dopusnice te uvjetima izdavanje dopusnice za obavljanje djelatnosti visokog 
obrazovanja, izvođenje studijskog programa i reakreditaciju visokih učilišta, sada ulazi u 
postupak tematskog vrednovanja da bi se utvrdilo da li su zadovoljeni uvjeti izvođenja koji su 
propisani zakonom (primjerice: kadrovska pokrivenost, omjer studenata-nastavnika, prostorni 
uvjeti, oprema). Stoga, oni fakulteti koji imaju nove studijske programe mogu očekivati i to 
vrednovanje, zaključuje prorektorica. 

Potom je otvorena rasprava. Dekan Lazibat podsjetio je Senat na to da je Ekonomski fakultet 
prošao tri takva vrednovanja. Kao što znate, prošli smo europsku akreditaciju za program na 
engleskom jeziku, a i među prvim smo fakultetima koji smo prošli vrednovanje od strane 
Agencije za znanost i visoko obrazovanje. Ovo ljeto je bilo nagađanja u medijima da će se zbog 
vrednovanja koje je provedeno na svim ekonomskim fakultetima zabraniti upis studenata sljedeće 
2 godine. Ja sam u nekoliko navrata razgovarao s ravnateljicom AZVO-a, čudeći se takvim 
izjavama. Prije tjedan dana dobili smo izvješće tog vrednovanja. Povjerenstvo koje je bilo 
međunarodno, zapravo nije imalo nikakvih ozbiljnijih zamjerki, jedina negativna ocjena uslijedila 
je za model 4+1. Kao dekan, morao sam se očitovati o tom nalazu, kazao je profesor Lazibat, 
naglasivši kako je spreman svoja iskustva u vezi navedenog, podijeliti s ostalim fakultetima. 

Rektor Bjeliš najavio je još nekoliko poslova koji će se istodobno morati odvijati: 

• rad na elaboratu o promjenama na Sveučilištu ( u siječnju ili veljači sljedeće godine); 

• podnošenje izvješća o tome kako smo implementirali sve ono što je Europska asocijacija; 
predložila 
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• imenovanje posebne radne skupine za pripremu odnosno prikupljanje podataka i ostalog 
materijala za vanjsku prosudbu te Povjerenstva za međunarodnu prosudbu. 

5) Pokretanje postupka stjecanja doktorata znanosti  

O prijedlozima Radne skupine za poslijediplomske programe i doktorske teme izvijestila je prof. 
dr. sc. Melita Kovačević, prorektorica za istraživanje i tehnologiju. 

Izvan doktorskoga studija 

1. mr. sc. Anela Nikčević-Milković, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Samoregulacija učenja u području pisanja 

2. mr. sc. Vanda Božić, Sveučilište u Zagrebu, Pravni fakultet, 

tema: Trgovanje ljudskim organima kao oblik organiziranoga kriminaliteta 

3.mr. sc. Robert Baronica, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: Utjecaj propofola i n-acetilcisteina na razinu oksidacijskoga stresa na psu kao modelu  

 

U okviru doktorskoga studija 

1. mr. sc. Davor Zoričić, Sveučilište u Zagrebu, Ekonomski fakultet, 

tema: Mogućnosti modeliranja krivulje prinosa na hrvatskom financijskom tržištu 

2. mr. sc. Šime Smolić, Sveučilište u Zagrebu, Ekonomski fakultet, 

tema: Makroekonomsko modeliranje čimbenika zdravstvene potrošnje 

3. mr. sc. Sandra Horvat, Sveučilište u Zagrebu, Ekonomski fakultet, 

tema: Upravljanje privatnim markama u fazi rasta životnoga ciklusa proizvoda 

4. Marina Diković, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Politike i prakse odgoja i obrazovanja za građanstvo u Europi i Hrvatskoj 

5. Marija Šiša Vivek, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Oblici kasnosrednjovjekovnoga posuđa na primjeru triju arheološki istraženih sela u 
Slavoniji 

6. mr. sc. Maja Šojat-Bikić, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Modeliranje digitalnih zbirki i digitalnih proizvoda: sadržajno-korisnički aspekt 
komuniciranja kulturne baštine u digitalnom obliku 

7. Suzana Rukavina, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Utjecaj mrežnoga okruženja na suradničko učenje u visokoškolskoj nastavi 

8. Željka Tonković, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Društvene mreže aktera u kulturnom i kreativnom sektoru kao pokazatelj razvojnih 
potencijala – primjer grada Zadra 

9. Branimir Bunjac, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Ratne i poratne žrtve sjeverozapadnoga Međimurja 1914-1947 

10. Siniša Kušić, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 
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tema: Komparativno istraživanje kurikuluma obrazovanja andragoga u Europi 

11. Marjan Ninčević, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Samoprocjena pedagoških kompetencija srednjoškolskih vjeroučitelja 

12. Zvonimir Komar, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Teorija pedagogije s obzirom na pojam svrhe 

13. Tamara Horvat, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Službeni informacijski izvori u kontekstu e-demokracije 

14. Nataša Bokan, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Konceptualni pristupi ekološkim mikrosocijalnim zajednicama: studija slučaja u Hrvatskoj 

15. Ana Gržinčić, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Jezična analiza Dvigradskoga statuta s osvrtom na srednjovjekovne latinske statute Istre i 
Veneta 

16. Lovre Grisogono, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Ontologija kvantne mehanike u neizrazitim prostorima 

17. Ivana Krpan, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Misionarsko kazalište u Meksiku u XVI. stoljeću: semiotički pristup ritualnim izvedbama 

18. Jacinta Grbavac, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Uloga informacijske i znanstveno-tehnološke revolucije u izgradnji koncepta održivoga 
razvoja informacijskoga društva u Republici Hrvatskoj 

19. Anita Lukenda, Sveučilište u Zagrebu, Filozofski fakultet, 

tema: Komparativna analiza geneze koncepta cjeloživotnoga obrazovanja 

20. Anica Čulo, Sveučilište u Zagrebu, Pravni fakultet, 

tema: Mirno rješavanje obiteljskopravnih sukoba interesa 

21. Maca Cicak, Sveučilište u Zagrebu, Pravni fakultet, 

tema: Etičke vrijednosti u obrazovanju supervizora 

22. Marija Andraka, Sveučilište u Zagrebu, Učiteljski fakultet, 

tema: Kultura i međukulturnost u hrvatskim osnovnoškolskim udžbenicima engleskoga jezika 

23.Darija Lemić, Sveučilište u Zagrebu, Agronomski fakultet, 

tema: Utjecaj vremenskoga razdoblja i prostornoga širenja na genetsku varijabilnost populacije 
kukuruzne zlatice (Diabrotica virgifera virgifera LeConte, Coleoptera: Chrysomelidae) 

24. Ivana Pajač, Sveučilište u Zagrebu, Agronomski fakultet, 

tema: Biologija, ekologija i genetika populacija jabukova savijača (Cydia pomonella, L.) u 
sjeverozapadnoj Hrvatskoj 

25. Ivan Juran, Sveučilište u Zagrebu, Agronomski fakultet, 

tema: Velika (Ceutorhynchus napi Gyllenhal, 1837) i mala (Ceutorhynchusa pallidactylus 
Marsham, 1802) repičina pipa – biologija, ekologija i suzbijanje  

26. Sara Godena, Sveučilište u Zagrebu, Agronomski fakultet, 



 13

tema: Viroze autohtonih i introduciranih sorti masline (Olea europea L.) u Istri i njihov utjecaj na 
kakvoću djevičanskoga maslinovoga ulja 

27. Nives Marušić, Sveučilište u Zagrebu, Prehrambeno-biotehnološki fakultet, 

tema: Karakterizacija hlapivih spojeva i parametara kvalitete tradicionalnoga istarskoga i 
dalmatinskoga pršuta 

28. Marina Šimunek, Sveučilište u Zagrebu, Prehrambeno-biotehnološki fakultet, 

tema: Utjecaj ultrazvuka visoke snage na aromatski profil bistrih voćnih sokova i inaktivaciju 
mikroorganizama 

29. Josip Ćurko, Sveučilište u Zagrebu, Prehrambeno-biotehnološki fakultet, 

tema: Uklanjanje arsena(V) iz vode procesom filtracije uronjivim mikrofiltracijskim 
membranama uz prethodnu adsorpciju 

30. Marina Mandelsamen Perica, Sveučilište u Zagrebu, Prehrambeno-biotehnološki fakultet, 

tema: Oksidativni stres, sastav masnih kiselina i sadržaj kolesterola u eritrocitima osoba oboljelih 
od post-traumatskoga stresnoga poremećaja 

31. Dinko Vusić, Sveučilište u Zagrebu, Šumarski fakultet, 

tema: Pogodnost sustava pridobivanja drvne biomase u smrekovoj šumskoj kulturi 

32. Igor Poljak, Sveučilište u Zagrebu, Šumarski fakultet, 

tema: Morfološka i genetska raznolikost populacija i kemijski sastav plodova europskoga 
pitomoga kestena (Castanea sativa Mill.) u Hrvatskoj 

33.Lana Ivanjek, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: An Investigation of Conceptual Understanding of Atomic Spectra among University 
Students (Istraživanje konceptualnoga razumijevanja atomskih spektara kod studenata) 

34. Hrvoje Šlezak, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: Integracija Roma u Hrvatskoj – primjer Međimurske županije 

35. Ana Laštre, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: Ortonormirani i Parsevalovi valići s cjelobrojnim dilatacijama 

36. Ilijana Kikaš, Sveučilište u Zagrebu, Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije, 

tema: Sinteza, fotokemija i fotofizika novih konjugiranih (hetero)arilnih sustava 

37. Miroslav Žegarac, Sveučilište u Zagrebu, Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije, 

tema: Pretraživanje i karakterizacija čvrstih formi modelnih supstancija i odabranih ljekovitih 
tvari 

38. Jelena Repar, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: Točnost popravka DNA u stanicama bakterije Deinococcus radiodurans nakon γ-zračenja 

39. Zoran Marčić, Sveučilište u Zagrebu, Prirodoslovno-matematički fakultet, 

tema: Taksonomske i biološko-ekološke značajke roda Telestes Bonaparte, 1837 (Actinopterygii) 
na području Velike i Male Kapele 

40. Romana Čalić, Sveučilište u Zagrebu, Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije, 
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tema: Utjecaj unutarnjih standarda na određivanje lako hlapljivih i srednje hlapljivih analita 
plinskom kromatografijom vezanom s masenom spektrometijom  

 

� Senat je jednoglasno prihvatio gore navedene prijedloge. 

 

6) Sveučilišno-nastavna literatura 

Prof. dr. sc. Bojan Baletić, prorektor za prostorni razvoj i međuinstitucijsku suradnju izvještava 
Senat da je Povjerenstvo za sveučilišno-nastavnu literaturu Sveučilišta u Zagrebu  primilo od 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, kao predlagatelja, prijedloge za objavljivanje sveučilišno 
nastavne literature. Nakon što su članovi Povjerenstva pregledali rukopise, detaljno pročitali 
recenzije rukopisa i dopise fakulteta, Povjerenstvo je donijelo sljedeće PRIJEDLOGE o 
odobravanju naslova: 

Zbirka zadataka iz titranja i valova, sveučilišni priručnik, autori: prof. dr. sc. Mirko Planinić i dr. 
sc. Nikola Poljak. Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Prirodoslovno-matematički fakultet. 
Recenzenti: prof. dr. sc. Miroslav Furić, Sveučilište u Zagrebu Prirodoslovno-matematički 
fakultet, prof. dr. sc. Dubravko Horvat, Sveučilište u Zagrebu fakultet elektrotehnike i 
računarstva i dr.sc. Ante Bilušić, Prirodoslovno-matematički fakultet u Splitu. 

Mikroekonomija – menadžerski pristup, sveučilišni udžbenik, autor: prof. dr. sc. Đuro Benić. 
Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Ekonomski fakultet. Recenzenti: dr.sc. Jasminka Šohinger, 
Sveučilište u Zagrebu Ekonomski fakultet, dr.sc. Lorena Škuflić, Sveučilište u Zagrebu 
Ekonomski fakultet i dr.sc. Ljerka Cerović, Ekonomski fakultet Sveučilišta u Rijeci. 

Gospodarstvo Hrvatske, sveučilišni udžbenik, urednik: prof. dr. sc. Vladimir Čavrak. Predlagatelj 
je Sveučilište u Zagrebu Ekonomski fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. Aleksandar Bogunović, 
Sveučilište u Zagrebu Ekonomski fakultet, prof. dr. sc. Radmila Jovančević, Sveučilište u 
Zagrebu Ekonomski fakultet, i prof. dr. sc. Anđelko Runjić, profesor u mirovini, Sveučilište u 
Zagrebu Ekonomski fakultet. 

Povijesni prikaz i bibliografija magistarskih radova poslijediplomskog studija- magisterija 

Ekonomika poljoprivrede na Agronomskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu 1964. - 2010., 
monografija, autor: prof. dr. sc. Tito Žimbrek. Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Agronomski 
fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. Vjekoslav Par, Sveučilište u Zagrebu Agronomski fakultet, prof. 
dr. sc. Vinko Barić, Sveučilište u Zagrebu Ekonomski fakultet i dr. sc. Ante Kolega, profesor u 
mirovini, Sveučilište u Zagrebu Agronomski fakultet. 

Sanacija onečišćenog tla, sveučilišni udžbenik, autor: prof. dr. sc. Ivica Kisić. Predlagatelj je 
Sveučilište u Zagrebu Agronomski fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. Ferdo Bašić, Sveučilište u 
Zagrebu Agronomski fakultet, prof. dr. sc. Goran Durn, Sveučilište u Zagrebu Rudarsko-
geološko-naftni fakultet i prof. dr. sc. Ratko Kadović, Šumarski fakultet Sveučilišta u Beogradu. 

Klinička anesteziologija, II. izdanje, sveučilišni udžbenik, urednici: Marko Jukić, Ino 
Huseidžinović, Slavica Kvolik, Višnja Majerić Kogler, Mladen Perić i Josip Žunić. Predlagatelj je 
Sveučilište u Zagrebu Medicinski fakultet. Recenzenti: dr. sc. Stjepan Gamulin, Sveučilište u 
Zagrebu Medicinski fakultet, profesor u mirovini, prof. dr. sc. Amira Durić, Sveučilište u 
Sarajevu Medicinski fakultet i prof. dr. sc. Sveučilište u Rijeci Medicinski fakultet. 

Elektricitet i magnetizam, sveučilišni udžbenik, autori: prof. dr. sc. Mario Essert i mr. sc. Josip 
Grilec, u mirovini. Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Fakultet strojarstva i brodogradnje. 
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Recenzenti: prof. dr. sc. Ivo Batistić, Sveučilište u Zagrebu prirodoslovno-matematički fakultet, 
prof. dr. sc. Sead Berberović, Sveučilište u Zagrebu Fakultet elektrotehnike i računarstva i prof. 
dr. sc. Željko Štih, Sveučilište u Zagrebu Fakultet elektrotehnike i računarstva. 

Uvod u mineralogiju i petrologiju, sveučilišni udžbenik, autorica: prof. dr. sc. Maja Vrkljan. 
Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Rudarsko-geološko-naftni fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. 
Dunja Aljinović, Sveučilište u Zagrebu Rudarsko-geološko-naftni fakultet, doc. dr. sc. Vesnica 
Garašić,  Sveučilište u Zagrebu Rudarsko-geološko-naftni fakultet i prof. dr. sc. Darko Tibljaš, 
Sveučilište u Zagrebu Prirodoslovno matematički fakultet.  

Napredno održavanje života ERC smjernice, sveučilišni priručnik urednici hrvatskog izdanja: 
Silvija Hunyadi-Antičević, dr. med, Ines Lojna Funtak, dr. med. Prevoditelj: Tin Ehrenfreund, dr. 
med. Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Medicinski fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. Ino 
Husedžinović, Sveučilište u Zagrebu Stomatološki fakultet i doc. dr. sc. Zdravka Poljaković, 
Sveučilište u Zagrebu Medicinski fakultet. 

Fizika za studente medicine, sveučilišni udžbenik, autorice: prof. dr. sc. Jasminka Brnjas 
Kraljević i prof. dr. sc. Dubravka Krilov. Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Medicinski 
fakultet. Recenzenti: prof. dr. sc. Miroslav Furić, Sveučilište u Zagrebu Prirodoslovno-
matematički fakultet, akademik Goran Pichler, Institut za fiziku i prof. dr. sc. Hrvoje Banfić, 
Sveučilište u Zagrebu Medicinski fakultet.  

Priručnik za vježbe iz medicinske kemije i biokemije za studente medicine, II izdanje, 
sveučilišni priručnik, autori: N. Burger, I. Delaš, B. Foretić, S. Kalanj Bognar, J. Lovrić, D. 
Pašalić, J. Sertić, Ž. Vukelić, T. Božina, D. Cvijanović, V. Damjanović, I. Karmelić, I. Picek.  
Predlagatelj je Sveučilište u Zagrebu Medicinski fakultet. Recenzenti: prof., dr. sc. Tihana Žanić 
Grubišić, Sveučilište u Zagrebu Farmaceutsko-biokemijski fakultet, prof., dr. sc. Jadranka 
Varljen, Medicinski fakultet sveučilišta u Rijeci i prof. dr. sc. Jerka Dumić, Sveučilište u Zagrebu 
Farmaceutsko-biokemijski fakultet. 

 

� Senat je jednoglasno prihvatio gore navedene prijedloge. 

7) Izvješće Povjerenstva za provedbu mjera za poboljšanje rada Fakulteta 
prometnih znanosti 

Profesor Kapović podsjetio je Senat da je nakon afere INDEKS rektor imenovao jedno 
Povjerenstvo koje je trebalo napraviti analizu stanja na Fakultetu prometnih znanosti pod 
vodstvom akademika Barišića. Temeljem izvješća navedenog Povjerenstva, imenovano je 
Povjerenstvo za provedbu mjera za poboljšanje rada Fakulteta prometnih znanosti u sastavu: prof. 
dr. sc. Zdravko Kapović, kao predsjednik te članovi prof. dr. sc. Ksenija Turković, prof. dr. sc. 
Hrvoje Gold i prof. dr. sc. Stanislav Pavlin. Što se tiče nastavnog i znanstvenog rada Fakulteta 
donesene su brojne odluke, naputci i pravilnici, primerice: Pravilnik o sustavu osiguranja 

kvalitete Fakulteta prometnih znanosti za potrebe sustavnog uređenja, planiranja, praćenja, 
vrednovanja i unaprjeđenja kvalitete znanstveno-nastavne, znanstveno-istraživačke i stručne 
djelatnosti FPZ-a, koji je stupio na snagu 26. svibnja 2011. godine. Za potrebe ujednačavanja 
kriterija i definiranja procedura u postupku od prijave do obrane završnih i diplomskih radova, 
donesen je Pravilnik o završnim i diplomskim ispitima (29. ožujka 2011.). Donesen je i Pravilnik 

o stegovnoj odgovornosti studenata, (31. ožujka 2010.). Stegovni postupci provodili su se na 
četiri 4 studenata od kojih je jedan student isključen sa studija. Reorganizacija vođenja 
poslijediplomskih studija učinjena je na način da je uz postojeće osoblje (tajnica i 
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administratorica poslijediplomskih studija) uveden i voditelj doktorskog studija koji ima zadaću 
unapređenja znanstvene razine na poslijediplomskom studiju. Temeljem sveučilišnog Pravilnika o 
doktorskim studijima izrađen je fakultetski pravilnik, te Pravilnik o specijalističkim studijima. 
Početkom 2011. godine knjižnica Fakulteta je ušla u integrirani knjižnični sustav Aleph te je u 
tom smislu izrađen Pravilnik o ustrojstvu i radu knjižnice Fakulteta prometnih znanosti. U 
odnosu na akademsku godinu 2009./2010. iznos za nabavku knjiga i časopisa povećan je za 
gotovo tri puta pri čemu je nabavljeno oko stotinu novih naslova knjiga i izvršena pretplata na 18 
časopisa, pored časopisa koje knjižnica dobiva razmjenom i donacijama. Nadalje, kako je u 
izvješću Povjerenstva za analizu stanja na Fakultetu ukazano na potrebu  poboljšanja kontakata sa 
studentima za vrijeme i izvan predavanja te uključivanje studenata u tijela Fakulteta, provedeno je 
uključivanje studenata u Fakultetsko vijeće (sa svake godine studija jedan predstavnik studenata), 
u Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom, Stegovno i Etičko povjerenstvo. Isto tako studenti, 
putem studentskih anketa i ormarića (koje je postavilo Povjerenstvo za upravljanje kvalitetom) 
imaju mogućnost iskazati kritike i sugestije vezane uz nastavu i nastavnike. 

Povećana je prolaznost studenata s prve na drugu godinu studija. Od 411 redovnih studenata koji 
su prvi puta upisali prvu godinu studija u akademskoj godini 2010./2011. njih 217 (ili 52,8%) 
uspješno je upisalo 2. godinu studija. Za upis u 2. godinu studija trebalo je imati minimalno 50 od 
mogućih 60 ECTS-a. Za izvanredne studente, postotak je neznatno viši i iznosi 64%. Kako bi se 
pojačao istraživački karakter studija i povezivanja doktorskih disertacija odnosno  doktoranada sa 
znanstveno-istraživačkim projektima, napravljen je značajan pomak vezivanjem znanstveno-
istraživačkog rada s radom na međunarodnom istraživačko-razvojnom projektu CIVITAS-ELAN, 
koji se pokazao kao izuzetan okvir za praktične teme podobne za istraživanja u doktorskom 
studiju. U tijeku je prihvaćanje pet (5) prijava doktorata s temama iz mjera navedenog projekta. 
Svakako treba spomenuti časopis Promet-Traffic&Transportation, kojeg izdaje Fakultet na 
engleskom jeziku, i koji je od  1. siječnja 2007. uvršten u bazu SCI Expanded (SCIE) među  26 
svjetskih časopisa iz područja tehnologije prometa i transporta (Transportation Science and 
Technology). U 2010. godini je, u odnosu na 2009. godinu, faktor odjeka (Impact Factor)  
časopisa gotovo udvostručen, odnosno s 0,072 došao je na 0,125. Nadalje, u 2011. godini Fakultet 
je značajno povećao suradnju s gospodarstvom. Sklopljena su 24 ugovora za izradu projekata, a 
ukupna ugovorena vrijednost iznosi 5.294.413 kn (s PDV-om). Time će biti, vjerujemo, ublažen 
manjak prihoda od izvanrednih studija. Također, najviše vremena je utrošeno na Institut prometa i 
veza koji je mijenjao osnivače i osnivačka prava prenosio na Fakultet, zatim na Udrugu za razvoj 
prometnih znanosti, da bi od 8. veljače 2010. godine Fakultet u potpunosti preuzeo sva osnivačka 
i druga prava. Međutim, na sastanku Povjerenstva 6. srpnja 2011. Povjerenstvo je doznalo o 
Rješenju Županijskog suda u Zagrebu, od. 5. svibnja 2009. godine, o "privremenoj mjeri 

zabrane raspolaganja osnivačkim pravima".  Dakle, Udruga za razvoj prometnih znanosti, 16. 

prosinca 2009. pokreće postupak vraćanja osnivačkih prava na Fakultet, što je skupština Udruge 
potvrdila 13. siječnja 2010. godine. Dade se zaključiti da su predstavnici Udruge i Instituta, pa i 
profesori Fakulteta koji su bili u tijelima Instituta i Udruge,  znali za sudsku zabranu, a ipak su 
pokrenuli postupak o vraćanju osnivačkih prava na Fakultet. Nisu našli za shodno da o tome 
obavijeste upravu Fakulteta, Sveučilište ili ovo, sveučilišno povjerenstvo. S obzirom da je 
sudskom odlukom zabranjeno bilo kakvo raspolaganje imovinom Instituta, u tijeku je postupak 
zaštite imovine od strane stručnih službi Sveučilišta. Pravne službe Sveučilišta pokušavaju 
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pronaći put kako prenijeti osnivačka prava na Fakultet (prirodnim "gašenjem" Udruge ili 

skidanjem sudske zabrane). Dakle, sve navedeno ukazuje da je Fakultet prometnih znanosti 
prevladao gotovo sve teškoće koje su dovele do akcije Indeks i da je poduzeo sve mjere kako se 
nešto slično ne bi ponovilo. Stoga, ovo povjerenstvo predlaže Senatu Sveučilišta u Zagrebu da 
dade maksimalnu podršku vodstvu i nastavnicima Fakulteta prometnih znanosti na njihovom 
dosadašnjem radu i da ih podrži u njihovom nastojanju da Fakultet bude respektabilna nastavna i 
znanstveno-istraživačka institucija iz polja tehnologije prometa i transporta u ovom dijelu Europe, 
zaključio je profesor Kapović. 

Dekan Bazijanac zahvalio se jednom i drugom Povjerenstvu na velikoj pomoći u rješavanju 
brojnih problema te posebice istaknuo jedan problem s kojim se Fakultet suočava, a taj je manjak 
nastavnika, poglavito na općim i zajedničkim predmetima preddiplomskog studija (Matematika, 
Fizika, Mehanika, Elektrotehnika, Računalstvo, itd.). Naime, dio nastavnika koji su obuhvaćeni 
akcijom Indeks, ne sudjeluju u nastavi i radu sa studentima. Veliki broj grupa, koji bi po 
bolonjskim pravilima morao biti formiran, poglavito za vježbe, s postojećim nastavnicima nije 
moguće ostvariti, pa su grupe sastavljene od značajno većeg broja studenata, što uz raspoložive 
prostore smanjuje kvalitetu izvođenja nastave.  

Rektor Bjeliš izvještava kako je zamolio predsjednika Hrvatske akademije znanosti i umjetnosti 
za organiziranje zajedničkog sastanka na kojem će se pozvati ključni predstavnici struke kako bi 
se vidjelo na koji način će se dalje organizacijski i sadržajno postaviti suradnja akademije i 
Sveučilišta oko istraživačkog rada na polju prometnih znanosti. U tom smislu, nadam se da će se 
naći rješenje koje će biti dobar okvir i podloga za rješenje ovih tekućih problema, kazao je rektor. 

� Senat je jednoglasno prihvatio izvješće Povjerenstva za provedbu mjera za 
poboljšanje rada Fakulteta prometnih znanosti.  

 

8) Izvješće sa sjednice Odbora za statutarna pitanja Sveučilišta u Zagrebu 

Olga Šarlog Bavoljak, akademska tajnica izvijestila je da se Odbor za statutarna pitanja na 
sjednici održanoj 1. prosinca 2011. godine bavio pitanjima koja su postavile sastavnice i 
davanjem pravnih tumačenja vezano uz Zakon o knjižnicama i Zakon o radu. Prema Zakonu o 
knjižnicama, knjižničar bi trebao biti član Fakultetskog vijeća odnosno jedan radnik, prema 
Zakonu o radu, u članstvu upravnog tijela ustanove. Na jedan analitički način obrađeno je po 
pojedinim propisima struktura sastava sveučilišnih tijela i struktura nadležnosti (stupnja) 
djelovanja jednog zakona u odnosu na drugi. Zaključeno je da ZZVDO kao lex specialis derogira 
ove opće zakone (Zakon o knjižnicama, Zakon o radu), što znači da se smatra posebnim zakonom 
koji uređuje sastav stručnih vijeća visokih učilišta. Stoga su, sukladno načelu lex specialis 

derogat legi generali, u pogledu pravila o  sastavu i načinu imenovanja članova u stručna vijeća 
visokih učilišta, mjerodavne odredbe ZZDVO i akata donesenih temeljem ZZVDO (Statut 
Sveučilišta i statuti sastavnica). Iz citiranih odredbi ZZVDO i Statuta Sveučilišta jasno i precizno 
proizlazi  tko može biti član fakultetskog vijeća ili vijeća akademija. Slijedom navedenog, Odbor 
za statutarna pitanja je mišljenja da ne postoji zakonska i statutarna osnova za temeljem koje bi 
voditelj knjižnice bio član stručnih vijeća sastavnica, kazala je akademska tajnica. 
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9)Davanje suglasnosti na programe pristupnika za dekana Učiteljskog fakulteta  
Sveučilišta u Zagrebu 

Rektor Bjeliš  informirao je Senat da su pristigli prijedlozi programa pristupnika za dekana 
Učiteljskog fakulteta. Naglašava da je na spomenute programe, on kao rektor dao suglasnost, a sada je 
na dnevnom redu davanje suglasnosti na programe pristupnika od strane Senata. Riječ je o dva 
predloženika – profesorici Milici Gačić  te profesoru Ivanu Prskalo. 
 

� Senat je dao suglasnost na programe pristupnika za dekana Učiteljskog fakulteta. 

 

10) Financijska pitanja  

Prof. dr. sc. Vesna Vašiček, prorektorica za poslovanje izvijestila je da Senat treba donijeti 
odluku o raspodjeli dijela razlike školarina po ugovoru za diplomske studije za ak. godinu 
2010./2011. Radi se o tome da smo po tom ugovoru ostvarili razliku u iznosu od 15,6 milijuna 
kuna školarina za koje po ugovoru s MZOŠ-em stoji obveza da će Senat Sveučilišta u Zagrebu 
odlučiti o raspodjeli tog iznosa. Temeljem zaključka Odbora za proračun donesenog na 43. 
sjednici Odbora, održanoj 7. prosinca 2011. godine proizlazi sljedeće:  

Razlika participacije školarina po ugovorima s MZOŠ-em raspodijelit će se na sljedeći način: 

� 3.500.000 kn za materijalne rashode (već raspoređeno odlukom Senata iz siječnja 2011.) 

� 696.121 kn za mentore u ak. god. 2010./2011. 

� 1.634.824 kn za dodatne sveučilišne troškove doznačuje se Rektoratu (što se tiče troškova 
promocije doktora znanosti, treba ući u specifikaciju tih troškova odnosno u izračun istih 
na način da vidimo koji se iznos naplaćuje od studenata i iz kojih razloga taj iznos ne 
pokriva troškove promocije, kako bi se pronašlo rješenje) 

� za vanjsku suradnju ak. god. 2010./2011. preostali iznos do potpunog pokrića nakon što 
MZOŠ dostavi svoju doznaku (procijenjeni iznos između 3,8 i 6 milijuna kuna) 

� ovisno o iznosu za vanjsku suradnju ostat će neraspoređen iznos razlike participacije 
školarina između 3,8 i 6 milijuna kuna za koji je predloženo da se naknadno (sljedeće 
godine) donese odluka o rasporedu. 

Potom je otvorena rasprava. Dekan Lazibat upitao je kada će Ekonomski fakultet zajedno s 
Fakultetom organizacije i informatike dobiti sredstva na ime razlike participacije u školarinama 
za zajednički studij u Varaždinu. Situacija oko razlike školarina i učešća sastavnica u razlici 
školarina jest temeljena na nekoliko kriterija, kazala je prorektorica Vašiček. Prvi kriterij su 
školarine po senatskoj odluci, gdje su sastavnice definirale svoje iznose školarina i po zaključku 
Senata te su iznose školarina dobile i to u punom iznosu zahtijevanih školarina, što znači da je i 
Ekonomskom fakultetu doznačen puni iznos školarine koji pripada po odluci Senata i broju 
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upisanih studenata. Raspored razlike školarina koja se pojavljuje pripada po jednakim kriterijima 
koje predloži Odbor za proračun, a potvrdi Senat svim sastavnicama sukladno njihovim udjelima 
po navedenim kriterijima. 

Rektor Bjeliš izjavljuje kako školarine na ovom Sveučilištu još uvijek služe da bi kompenzirale 
neusklađenosti koje imamo iz proračunskih sredstava, tako da oni fakulteti koji dobivaju postotno 
manje tih proračunskih sredstava, kod njih je uvijek prihod od školarina značajniji da bi, uz 
ostalo, pokrivale razlike materijalnih troškova, i obratno, fakulteti koji su imali značajnije 
postotke, manje su participirali odnosno njihovi ukupni prihodi školarina bili su manji. Tu 
politiku smo mi čuvali, i nadam se da ćemo i dalje na njoj opstati, kazao je rektor, s tim da ćemo 
nastojati da se po našem Pravilniku o financijskom poslovanju Sveučilišta ti odnosi niveliraju i 
uravnoteže. Oni još uvijek nisu takvi zato što nemamo dodatna sredstva da bismo ih uravnotežili - 
to je jedan aspekt, a drugi aspekt jest neuređeni sustav vanjske suradnje. Na tome se intenzivno 
radi, i to na način da se te sustavne vanjske suradnje i angažmani u nastavi prebace u redovno 
financiranje kroz proračun, a da se vanjska suradnja unutar sastavnica uredi našim odnosima, što 
znači da bi se vanjske suradnje u užem smislu i dalje tretirale kao do sada. 

Dekan Šimović upitao je što je s financiranjem projekata. Rektor Bjeliš izjavio je kako je 
Sveučilište kao cjelina i dalje isključeno iz sustava financiranja projekata. Naime, prije 2-3 
mjeseca natuknuta je mogućnost da se one stavke, sada aktualne oko financiranja projekata za 
pojedine institucije, uključujući i Sveučilište, prebaci Sveučilištu i da onda Sveučilište u 
potpunosti brine o projektima. Ja sam tu mogućnost odbio, jer je u vrlo lošem stanju cijeli sustav 
financiranja istraživačkog rada. To su sva razmišljanja koja su aktualna, koja će u eleboratu o 
promjenama itekako biti prisutna, ali nismo zato da se u manjku sredstava rade reforme, zaključio 
je rektor. 

� Senat je jednoglasno prihvatio prijedlog raspodjele razlika participacije školarina 
po ugovorima s MZOŠ-em. 

 

11) Izvješće o radu ravnateljice Poslijediplomskog središta Dubrovnik  

Prorektor Baletić iznio je završno izvješće o radu ravnateljice Poslijediplomskog središta 
Dubrovnik, budući da ravnateljica prof. dr. sc. Mariza Katavić nije bila u mogućnosti osobno 
podnijeti spomenuto izvješće zbog bolesti. Na dužnost ravnatelja PSD-a, profesorica Katavić prvi 
puta je imenovana odlukom Senata u lipnju 2003. godine, s radnim opterećenjem od 1/3 radnog 
vremena, čiji je zadatak bio dovođenje zgrade PSD-a u primjereno stanje (izgledom i funkcijom), 
a istovremeno da PSD organizacijski posluje funkcionalno, samostalno i održivo. Dakle, prvi 
zadatak bio je taj da se zgrada osposobi za primanje sudionika skupova iz cijelog svijeta te je u 
tom smislu prvi korak bio sustavno prikupljanje postojeće i izrada potrebne nove tehničke 
dokumentacije za izvođenje građevinskih radova na uređenju dormitorija, a za koji je Sveučilište 
već bilo osiguralo sredstva iz kredita banke. Drugi, ne manje važan korak, bilo je uspostaviti 
organizacijski ustroj koji će osigurati nesmetano i samostalno funkcioniranje. Uvodi se Kolegij 
PSD-a kao operativno tijelo koje rješava organizacijsko-upravljačke poslove, čiji su članovi 
ravnatelj, prorektor za poslovanje Sveučilišta u Zagrebu, voditelj ureda PSD-a, direktor 
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Dormitorija d.o.o. te akademska tajnica Sveučilišta u Zagrebu. Intenzivno se radilo na 
promoviranju PSD-a kao mjestu gdje se mogu ostvarivati temeljni zadaci Sveučilišta u Zagrebu 
prvenstveno kroz povezivanje ljudi, znanja i informacija unutar naše i međunarodne akademske 
zajednice. Tu se održava nastava nekoliko poslijediplomskih studija, organiziraju se ljetne škole i 
radionice Arhitektonskog fakulteta, Akademije dramske umjetnosti te Akademije likovnih 
umjetnosti, organiziraju se znanstvene konferencije, skupovi i seminari usmjereni na 
međunarodnu razmjenu ideja i znanja, Slavistička škola itd. Radovi vezani uz uređenje 
dormitorija trajali su cijelu 2004. godinu. Obnovljeni dormitorij ustrojen je  kao zasebna jedinica 
- trgovačko društvo Dormitorij d.o.o. registriran za pružanje usluga smještaja. Inicijalna ideja bila 
je da dormitorij služi prvenstveno za smještaj sudionika skupova koji se održavaju u zgradi PSD-
a, a ukoliko bude slobodnih kapaciteta da se oni plasiraju na tržište. Trgovačko društvo 
Dormitorij d.o.o. sve ove godine poslovalo je pozitivno i ostvarilo dobit koja je jednim dijelom 
korištena za povrat cijelog kredita, za uređenje dormitorija, nabavu opreme u okviru redovnog 
održavanja te nabavu opreme i namještaja za kavanu. Nakon prvobitne obnove, 2005. godine 
zgrada kao cjelina još uvije nije imala sve potrebne ateste (vatrodojavu, hidrantsku mrežu), pa 
stoga nije imala niti uporabnu dozvolu. Uporabna dozvola dobivena je prvih dana siječnja 2008. 
godine te su time stvoreni preduvjeti za dobivanje kategorije smještajnih kapaciteta dormitorija, 
što će omogućiti intenzivnije promoviranje, kao i plasiranje na tržište slobodnih smještajnih 
kapaciteta dormitorija širem krugu korisnika. Posebno valja istaknuti donaciju Grada Zagreba, 
koji je donirao 8 četverokrakih svjetiljki javne rasvjete, tipični „zagrebački kandelabri“. 
Klimatizirane su i obnovljene sve predavaonice na I. i II. katu, opremljene su tehnikom i black 

out zavjesama te je u suradnji s CARNET-om 2008. opremljena predavaonica na II. katu kao 
„virutalna učionica“ za potrebe e-learninga i video konferencija. Iz kredita za kapitalna ulaganja 
Sveučilišta u Zagrebu iz listopada 2007. osigurano je 3,4 milijuna kuna za završetak preostalih 
radova u zgradi PSD-a. Sveukupno je u obnovu i uređenje PSD-a u ovih proteklih 8,5 godina 
uloženo oko 9 milijuna kuna. Nažalost, do danas nije nađeno rješenje s gradskom upravom 
Dubrovnika o zajedničkom korištenju dijela parcele (dvorište) u vlasništvu Sveučilišta u Zagrebu, 
a kojeg danas koriste Dubrovačke ljetne igre kao skladište scenske opreme. No, to zahtijeva 
preseljenje skladišta na novu lokaciju, što mora osigurati Grad Dubrovnik. U području 
odgovornosti ravnatelja PSD-a je i stan u ulici Garište 2, površine 77 m2, a koji je u jako lošem 
stanju odnosno ne zadovoljava minimalne tehničke uvjete za sigurno korištenje. Nadalje, konačno 
je uspješno riješen dugogodišnji prijepor oko prava korištenja dvaju krila Franjevačkog 
samostana u Rožatu, no, s druge strane, problem Benediktinskog samostana na Lokrumu još 
uvijek nije riješen. Budući da do jeseni 2011. nisu uspješno završeni svi značajniji građevinski 
radovi kako bi zgrada PSD-a zablistala u svoj svojoj ljepoti odnosno u nemogućnosti da 
profesorica Katavić ostvari sve zacrtane ciljeve dinamikom i načinom na koji je to željela 
ostvariti, profesorica je 30. lipnja 2011. godine podnijela neopozivu ostavku rektoru, zahvalivši se 
svim kolegama i kolegicama na bezuvjetnoj podršci, pomoći i suradnji, zaključio je prorektor. 

Budući da Dormitorij sadržajno još uvijek nije dobio puni zamah, rektor Bjeliš pozvao je sve one 
koje mogu doprinijeti tomu da se Dormitorij koristi u puno većem opsegu odnosno da se provodi 
više aktivnosti vezanih uz znanstvene, istraživačke i nastavne djelatnosti. Na kraju je zamolio 
Senat da pljeskom oda priznanje profesorici Katavić na uloženom trudu. 
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� Senat je jednoglasno prihvatio završno izvješće ravnateljice Poslijediplomskog 
središta Dubrovnik. 

12) Ostalo 

- Prof. dr. sc. Ksenija Turković, prorektorica za pravna pitanja i međunarodnu suradnju 
obavještava da je u materijalima za današnju sjednicu priložen i list AMAC-a koji se polako 
pretvara u glasnik našeg Sveučilišta, redovito izvještavajući odnosno notirajući što se događa na 
Sveučilištu u razdoblju u kojem izlazi. Tako su u istom predstavljene uspješne alumnije (nedavno 
je proglašen počasni doktorat Mladenu Vraniću); dodjeljene su hrvatske državne nagrade za 
znanost za 2010. godinu; održana je godišnja Skupština AMAC društava Sveučilišta u Zagrebu; 
predstavljeni su uspješni članovi AMAC-a. 

- Osnovana je Zaklada Sveučilišta u Zagrebu. Prošli mjesec održana je i prva sjednica 
predstavnika Zaklade. Za sada, Zaklada je formulirana kao zaklada koja se bavi stipendiranjem 
studenata, ali će  njena funkcija s vremenom biti proširena. 

- Prorektorica Divjak obavještava da je na 6. sjednici Skupštine Studentskog zbora Sveučilišta u 
Zagrebu imenovan novi studentski pravobranitelj. Riječ je o studentu Katoličko-bogoslovnog 
fakulteta, Matiji Jerkoviću. Prorektorica je čestitala na imenovanju i izrazila nadu za dobrom 
suradnjom. 

- Rektor Bjeliš još jednom je podsjetio na izniman uspjeh opere Carmen, čestitajući svim 
sudionicima na tako uspješnom projektu, najavljujući još jednu izvedbu u Koncertnoj dvorani 
Lisinski, večeras u 20 sati. 

- Održano predavanje u okviru ciklusa „Hrvatska na pragu ulaska u EU: „Pristupni ugovor i 
pristupanje Hrvatske Europskoj uniji, prof. dr. sc. Siniša Rodin. 

- Ciklus predavanja o doktorskim školama, prof. dr. sc. Katja Breskvar, voditeljica Doktorske 
škole Sveučilišta u Ljubljani, 20. prosinca 2011. Godine.  

- Najava potpisivanja Sporazuma o realizaciji druge faze izgradnje znanstveno-učilišnog kampusa 
Borongaj, čime će započeti postupak prijenosa prava vlasništva nad jednim dijelom zemljišta 
znanstveno-učilišnog kampusa Borongaj na Sveučilište u Zagrebu u svrhu provedbe druge faze 
realizacije izgradnje kampusa u skladu s idejnim projektom predviđenim zonama. 

- Sastanak dekana u srijedu 21. prosinca 2011. godine u 10 sati (strateške teme, aktualne teme, 
plan zapošljavanja znanstvenih novaka za 2012. godinu). 

- Dekan Midžić podsjeća kako je Senat u prosincu 2008. godine donio odluku o postupku 
davanja suglasnosti na Pravilnike o ustroju radnih mjesta. Od tada do danas prihvaćena su samo 
tri pravilnika te je donesena jedna odluka o ukupnom zbirnom koeficijentu, vezanom uz te 
pravilnike. Pravilnici su zastarjeli, nisu rađeni po jedinstvenim uputama, normama i smjernicama 
jednog integriranog sveučilišta. Radi se o pravilnicima koji ne odgovaraju pravom stanju stvari i 
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perspektivi razvoja. Mislim da bi bilo dobro da Senat ili Rektorski kolegij u širem sastavu donese 
preporuku da se pristupi reviziji takvih zastarjelih pravilnika (onih sastavnica koje to žele), kazao 
je dekan. Dekan Boras naglasio je kako Filozofski fakultet ima isti problem te je upitao da li se 
može primijeniti institut ogluhe administracije. Rektor Bjeliš kazuje kako se može primijeniti 
spomenuti institut, ali je ovaj Senat zajednički sagledavao što se u tom smislu može napraviti. 
Ovaj Senat može donijeti sva 33 pravilnika u roku od mjesec dana. Ako se želi voditi kakva takva 
politika, onda se mora znati da za to nema sredstava - niti Sveučilište kao takvo niti Ministarstvo 
neće snositi odgovornost kad zbog naših načina odlučivanja počnu pristizati eventualne sudske 
tužbe. Teško je podržati svaki pravilnik i pri tome znati da na ovom Sveučilištu imamo viškove i 
manjkove pojedinih profila zaposlenika. Nismo našli načina sagledati te situacije niti motivaciju 
za takvo sagledavanje, jer dok se na ovakav kruti način operira i upravlja sa sredstvima za plaće, 
mi nemamo interesa to uređivati. Upravo zato, već više od godinu dana inzistiramo da se 
upravljanje stavkom za plaće prepusti sveučilišnim tijelima, a za to nam treba informatički sustav 
koji se tek uhodava. Dekan Parać naglašava kako se mora razlikovati optimalna struktura 
institucije i mjera u kojoj će se ta struktura institucije popunjavati ljudima koja će ovisiti o 
stvarnim potrebama djelatnosti koju obavljamo, o potrebama tržišta te u krajnjoj liniji, 
mogućnosti financiranja, zaključujući da nije sve podobno da se diže na višu razinu odlučivanja. 
Rektor Bjeliš ističe da kad se govori o povezivanju, misli se na umrežavanje, a na centralizaciju. 
Docentica Garašić upitala da li postoji mogućnost da se vodi računa o tzv. unificiranosti istih 
radnih mjesta na različitim fakultetima. Prorektorica Vašiček kazuje kako je senatska odluka iz 
svibnja ove godine vezana uz ukupni zbirni koeficijent, zapravo prijelazno rješenje i da nije 
urodila time da se kroz pravilnike vidi sveučilišna strategija i da su dani kriteriji koji bi u strukturi 
pravilnika unutar zbirnog koeficijenta ujednačili pristup. S tim u vezi, Odbor za proračun je na 
svojoj zadnjoj sjednici ovo aktualizirao na način da se od stručnih službi zatraži pregled 
koeficijenata administrativnog osoblja u ovom dijelu na način da se strukturiraju koeficijenti za 
radna mjesta odnosno da se ovisno o veličini sastavnice, o kriteriju broja zaposlenih, broja 
studenata i prostornom kriteriju definira prihvatljiv broj zaposlenika za određenu grupu poslova. 
Na Senatu će se raspravljati o prihvaćanju kriterija za prihvaćanje pravilnika gledano kroz 
strukturu pravilnika za financiranje iz cjelovitog iznosa. Naime, radi se o postupku koji će trajati 
određeno vrijeme i proći javnu raspravu, kao i modelu koji bi osigurao da se pravilnici mogu 
prihvatiti, imajući tu jednu razvojnu komponentu. U tom smislu očekujem da se nakon što 
kriteriji budu usvojeni, jednako primjenjuju za sve sastavnice. Nadalje, povlačenje pravilnika radi 
dorade po novom kriteriju odnosno po zbirnom koeficijentu se očekuje i smatram da za 
spomenuto ne treba posebna odluka Senata, zaključila je prorektorica Vašiček. 

* 

Rektor je zahvalio svima na sudjelovanju u radu sjednice, zaželio svima sretne i ugodne 
nadolazeće blagdane  te zaključio sjednicu u 17,35 sati. 

 

 

                                                                                     Rektor                                                                  

                                                                                            Prof. dr. sc. Aleksa Bjeliš, v.r. 
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Zapisnik sastavila: 

Jelena Đuran, dipl. iur. 

Uz poziv:   
Klasa: 602-04/11-04/2 
Urbroj: 380-021/105-11-16 
 
od 12. siječnja 2012. godine 
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